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Bilance investičních akcí města
Dokončeno:
•  výměna jídelního výtahu v MŠ Zvoneček
•  rekonstrukce psího výběhu v parku Herty Lindnerové
•  restaurování kazetového stropu v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Husitské 

ulici
•  obnova značení na obou okruzích naučné stezky Po stopách horníků 
•  zprovoznění platebních terminálů pro platby kartou na dolní stanici lanové drá-

hy, ve štole Starý Martin, na služebně městské policie a v pokladně městského 
úřadu 

•  rekonstrukce výdejny obědů v ZŠ Na Hamrech 
•  rekonstrukce dalších 6 bytů včetně nového ústředního vytápění v domě pro se-

niory ve Hřbitovní ulici 
•  zajištění skalního masívu za domem č.p. 189 ul. Husitská, Krupka – Mrtvý kámen
•  oprava chodníku a parkoviště ul. K. Čapka u nákupního střediska Delta
•  oprava chodníku ul. Koněvova pravá strana od ulice Pod Parkem k potoku
•  oprava chodníku ul. Koněvova levá strana od ul. Alejní k ul. Pod Stadionem
•  oprava chodníku a autobusové zastávky u Plavecké haly
•  oprava chodníků ul. Ústecká, Soběchleby

Končí:
•  snížení energetické náročnosti MŠ Sluníčko
•  výměna starých oken v čekárně ordinace dětské lékařky nad lékárnou U Tyrše
•  oprava laviček v parku Herty Lindnerové (nový nátěr, výměna poškozených dře-

věných dílů)

Probíhá:
•  revitalizace areálu bývalé městské plovárny
•  rekonstrukce 3 dětských hřišť – Sídliště Hamry, Libušín a Sídliště Nad plovárnou
•  oprava ohradní zdi na jižní straně hřbitova kostela sv. Anny
•  I. etapa restaurování dřevěné kruchty v kostele sv. Anny
•  výměna zadních vchodových dveří ZUŠ
•  oprava chodníku ul. Dukelských hrdinů č.p. 283–286, Krupka
•  oprava chodníku ul. Dukelských hrdinů č.p. 281–282, Krupka

Poplatky, jízdné a vstupné
je možné platit kartou
Město Krupka zprovoznilo čtyři platební terminály, tedy elektronická zařízení, 
která umožňují provedení bezhotovostní transakce platební kartou. Jeden z ter-
minálů je na městském úřadě, kde v pokladně zaplatíte kartou nejen veškeré po-
platky, ale také zboží zakoupené v turistickém infocentru městského úřadu. Další 
terminál je na služebně městské policie, kde lze kartou uhradit vystavené pokuty. 
Město myslelo i na turisty a výletníky. Kartou je možné zaplatit jízdné na dolní 
stanici lanové dráhy a vstupné na štole Starý Martin. Propagační materiál a su-
venýry se zatím v obou zařízeních platí i nadále v hotovosti, ale do budoucna, po 
vyhodnocení zkušebního provozu terminálů, se počítá i s variantou plateb kartou 
za zboží. V řešení je rovněž instalace terminálu na horní stanici lanovky.  /red/

Anketa: Klid nebo práce o víkendu
a svátcích?
Městský úřad Krupka v  současné době připravuje novou obecně závaznou vy-
hlášku, která by měla stanovit pravidla týkající se veřejného pořádku, ochrany 
životního prostředí a čistoty a bezpečnosti veřejných prostranství.
Jedním z mnoha řešených témat je nastavení podmínek pro provádění hluč-
ných činností. Vedení města nyní v  tomto směru sbírá názory co největšího 
množství občanů, aby bylo možno stanovit pravidla, která budou vyhovovat vět-
šině obyvatel našeho města, jak těm, kteří potřebují odpočívat, tak i těm, kteří 
potřebují pracovat. 
Každého, kdo chce na toto téma projevit svůj názor, zve-
me k účasti na anketě, kterou jsme připravili prostřed-
nictvím aplikace MUNIPOLIS (služba pro komunikaci 
mezi městem a občany). Zde bude možné vkládat odpo-
vědi do 18. září 2023. Anketu bude také možné vyplnit 
osobně nebo telefonicky na informačním centru měst-
ského úřadu, tel. 417 803 147. Odkaz na anketu naleznete 
i na facebookových stránkách Město Krupka – oficiální 
stránky města. Děkujeme za spolurozhodování.

Ing. Roman Zima, vedoucí odboru kancelář starosty

#krupkazije2

Informace a zprávy 
z radnice
Na schůzi 17. července měli radní na programu 43 materiá-
lů k projednání a rozhodování. Z významnějších vyjímáme: 
•  RM vzala na vědomí zprávu o hodnocení nabídek na zakázku ma-

lého rozsahu „Předtisková příprava, výroba a dodávání měsíčníku 
Radnice 2023–2025“ a  zároveň schválila smlouvu s  uchazečem, 
jehož nabídka byla vyhodnocena komisí pro hodnocení nabídek 
jako nejlepší, a to s firmou Magnus I s.r.o.;

•  RM schválila uzavření darovacích smluv na dar 20 000 Kč od Per-
sonna International CZ s.r.o. a 5 000 Kč od STAVMART s.r.o. na za-
jištění nových moderních bezpečnostních zvýrazňujících prvků 
(žlutozelená barva, šikmé retroreflexní pruhy, šrafování) na cister-
nové vozidlo užívané jednotkou sboru dobrovolných hasičů města 
Krupka–Bohosudov (JPO II).

•  RM doporučila ZM schválit Obecně závaznou vyhlášku, kterou se 
stanoví školské obvody spádových základních a mateřských škol 
zřízených městem Krupka a  zároveň uložila předložit materiál 
do nejbližšího zasedání Zastupitelstva města Krupka.

•  RM jmenovala na základě konkursního řízení a doporučení kon-
kursní komise ze dne 10. 7. 2023 Helenu Duškovou na vedoucí pra-
covní místo ředitelky Mateřské školy Zvoneček Krupka, Lípová 528, 
s platností od 1. 9. 2023.

•  RM schválila darovací smlouvu na dar 5 000 Kč Teplickému spolku 
– spolek pro oživení Krušnohoří a Českého středohoří, na podpo-
ru vydání knihy o historii železniční trati Ústí nad Labem – Teplice 
– Chomutov.

Na  schůzi 7. srpna měli radní na  programu 52 materiálů 
k projednání a rozhodování. Z významnějších vyjímáme: 
•  RM schválila Vyjádření dotčeného územně samosprávného cel-

ku k  záměru „VTE Habartice v  katastrálních územích Fojtovice 
u Krupky, Habartice u Krupky“ a zároveň uložila zaslat do 11. 8. 2023 
vyjádření na  Krajský úřad Ústeckého kraje, odbor životního pro-
středí a zemědělství.

•  RM souhlasila se zapojením Základní školy a Střední školy Krupka, 
Karla Čapka 270 a Mateřské školy Sluníčko Krupka, Kollárova 597, 
do dotačního programu Ústeckého kraje „Potravinová pomoc dě-
tem v sociální nouzi v Ústeckém kraji 2023/2024“.

•  RM schválila přijetí účelově určeného finančního daru v  celkové 
výši 360 960 Kč pro Základní školu a Střední školu Krupka, Karla 
Čapka 270 od  společnosti WOMEN FOR WOMEN, o.p.s., v  rámci 
jejího charitativního projektu Obědy pro děti.

•  RM vzala na vědomí Zprávu o hodnocení nabídek ze dne 17. 7. 2023 
na veřejnou zakázku malého rozsahu na služby pod názvem Tech-
nický dozor stavebníka v  rámci projektu: „Oprava kaple sv. Wolf-
ganga v  Horní Krupce“ a  zároveň schválila výsledky výběrového 
řízení na tuto veřejnou zakázku a výběr účastníka s ekonomicky 
nejvýhodnější nabídkou firmy POCHL s. r. o., Gen. Píky 1983, 272 01 
Kladno, za cenu 144 000 Kč bez DPH.

•  RM schválila podání žádosti o dotaci do programu Národní spor-
tovní agentury č. 162 52 Regionální sportovní infrastruktura 2020–
2024 do výzvy Regiony ÚSC 2023 na projekt „Rekonstrukce hřiště 
kopané s  umělým trávníkem, Krupka“ a  doporučila ZM zajištění 
spolufinancování projektu ve výši nejméně 50 % z celkových způ-
sobilých nákladů a případných nezpůsobilých nákladů.

Na  schůzi 16. srpna měli radní na  programu 11 bodů 
ke schválení, z významnějších vyjímáme: 
•  RM doporučila ZM schválit Zásady města pro spolupráci s investo-

ry a zároveň uložila předložit tyto zásady ke schválení na nejbližší 
zasedání ZM.

•  RM schválila pořízení docházkového systému ALVENO od  spol. 
IRESOFT s.r.o. a podpis smlouvy o dodávce a provozu elektronické-
ho docházkového systému na dobu neurčitou s účinností od 1. 9. 
2023. /red/

Zde můžete číst
všechna usnesení
rady a zastupitelstva.

Další zasedání Zastupitelstva města Krupka
se uskuteční 11. 9. a 4. 12. 2023,

vždy od 16 hodin v zasedací místnosti ZM. 
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Město se vyjádřilo k výstavbě větrných elektráren
ve Fojtovicích a Habarticích

Oprava muzea v Krupce 
se odkládá
Rekonstrukce muzea v Krupce, která po letech čeká-
ní odstartovala odbornými průzkumy v  březnu le-
tošního roku, byla pozastavena. Důvodem je rozhod-
nutí Rady Ústeckého kraje, která chce na finančně 
nákladný projekt čerpat dotace z  Ministerstva pro 
místní rozvoj ČR. V  projektu se totiž objevily nové 
skutečnosti, se kterými se původně nepočítalo. 
Objekt v Husitské ulici je pro návštěvníky zcela uza-
vřený už od roku 2018 a ještě nějakou dobu se do něj 
nedostanou. „Hlavním důvodem posunu rekon-
strukce je, že nedošlo k  dohodě mezi architektem 
a  památkáři. Pan architekt nedokázal do  projektu 
zapracovat jejich připomínky, kterých se bohužel 
objevilo více. V rámci programovacího období IRO-
Pu bychom proto nestihli proinvestovat význam-
nou část dotace, což by byla škoda,“ vysvětlil náměs-
tek hejtmana Ústeckého kraje Jiří Řehák (Spojenci 
pro kraj). Právě Ústecký kraj je zřizovatelem muzea. 
Původní projekt na  rekonstrukci budovy v  centru 
památkové zóny je z roku 2016. Se stavebními pra-
cemi se ale dosud nezačalo, objekt byl totiž dlouho 
zakonzervován, netopilo se v  něm a  začalo do  něj 
zatékat, což je potřeba zohlednit v  projektu. Právě 
proto se Rada Ústeckého kraje dohodla na pozasta-
vení opravy. 
„Rekonstrukce se ale rozhodně nezříkáme. Dohodli 
jsme se, že o dotace požádáme v dalším programo-
vacím období. Zároveň plánujeme přestavbu rozdě-
lit na  dva dotační tituly. Jinými slovy, chceme za-
chránit co nejvíce peněz, a proto jsme to posunuli,“ 
podotkl Řehák. 
Rekonstrukce muzea začala letos v březnu a na kon-
ci října mělo být hotovo. Přestavba budovy a násled-
ně i expozic má stát dohromady asi 70 milionů ko-
run. Ani jejím oddálením by se však částka neměla 
navýšit. „Předpokládáme, že se projekt neprodraží, 
a to zejména proto, že ho rozdělíme na dvě části – 
na stavební a expoziční. Pořád se tedy počítá s část-
kou ve  výši přibližně 70 milionů korun. Z  dotace 
bychom přitom mohli čerpat až 48 milionů korun,“ 
doplnil Řehák s  tím, že časový posun odhaduje 
na rok až dva.  /red/

Kraj zakázal kácet ve východním Krušnohoří 
bukové lesy 
Město Krupka, jako jeden z vlastníků místních lesů, 
obdrželo od  Krajského úřadu Ústeckého kraje roz-
hodnutí k omezení hospodářské činnosti na lesním 
hospodářském celku Krupka. Důvodem je ochrana 
evropsky významných lesních porostů ve  východ-
ním Krušnohoří. 
Dočasný zákaz těžby se vztahuje na 13,51 ha porostů 
starších 120 let, tvořených převážně listnatými dře-
vinami s  převahou buku lesního a  dubu zimního, 
a to v období do 31. 6. 2031, s výjimkou těžeb prová-

děných výhradně k odvrácení situací hrozících ško-
dami značného rozsahu nebo ohrožujícími zdraví či 
životy osob. 
Dále pak zakázal ve stejném období vysazování jeh-
ličnatých dřevin s výjimkou jedle bělokoré.
Krajský úřad ve  svém  rozhodnutí také doporučil 
vlastníkovi, aby vhodně označil rizikové lokality, 
a  tím preventivně upozornil veřejnost na  zvýšené 
nebezpečí pádů větví či stromů v daných porostech.

/red./

Město Krupka zaslalo jako dotčený samospráv-
ný celek v  rámci zjišťovacího řízení o  posuzování 
vlivů na  životní prostředí své vyjádření k  záměru 
„VTE Habartice v  katastrálních územích Fojtovice 
u Krupky, Habartice u Krupky“, podaném společnos-
tí Větrné parky CZ a.s. Rozhodla o tom svým usnese-
ní rada města dne 7. srpna letošního roku.
V  reakci na  zveřejněnou projektovou dokumentaci 
v informačním systému EIA radnice upozornila, že 

republiky Německo. Záměr tedy může mít i možný 
přeshraniční dosah.
Z dokumentace vyplývá, že záměr představuje novo-
stavbu pěti věží větrných elektráren o výkonu každé 
věže max. 5 MW a celkové maximální výšce 165 m, 
dále pokládku podzemního kabelového vedení 
o napětí 22 kV k přípojnému místu v délce 2 779 m, 
výstavbu manipulačních ploch a obslužných komu-
nikací. Má jít o dočasnou stavbu na dobu 25 let.
Je však důležité vědět, že přes všechny přínosy 
ve  smyslu menší zátěže životního prostředí oproti 
výrobě elektrické energie z  konvenčních zdrojů je 
výstavba větrných elektráren zásahem do  krajiny, 
který se může svým charakterem dotýkat zájmů 
chráněných zákony. V  případě větrných elektrá-
ren Habartice zejména zájmů chráněných zákony 
o ochraně přírody a krajiny, o ochraně zemědělské-
ho půdního fondu a  zákonem o  státní památkové 
péči. /red/

zmíněný záměr není v souladu s platným územním 
plánem, který vymezuje konkrétní podobu veřejné-
ho zájmu na prostorovém a funkčním využití území 
obce, na její infrastrukturu a její další rozvoj.
Město ve  svém vyjádření požaduje odpovědné po-
souzení záměru ve vztahu k ochraně přírody, kraji-
ny, životního prostředí a krajinného rázu, s ohledem 
na konkrétní urbanistické, územně technické, hyd-
rologické a klimatické podmínky.
Jedním z  požadavků na  posouzení uvažovaného 
záměru je také skutečnost, že se v  blízkosti na-
chází území „Hornického regionu Krušnohoří–
Erzgebirge“, který je součástí světového dědictví 
UNESCO. Tento region je společným historickým 
a kulturním dědictvím České republiky a Spolkové 

Kvůli problémům v Horské ulici se s místními 
sešlo vedení města 
Ve středu 18. srpna se na radnici uskutečnilo setkání 
zástupců obyvatel Horské ulice se současným vede-
ním. Lidé z této ulice v minulých letech opakovaně 
upozorňovali na  problémy, s  nimiž se dlouhodobě 
potýkají. Účinné pomoci a  řešení se jim bohužel 
za  minulého vedení města nedostalo, a  to ani přes 
podání petice. Na  jednání předložili jejich zástupci 
celý seznam dlouhodobě opomíjených a neřešených 
problémů. Patří k nim mimo jiné nefunkčnost vod-
ních nádrží, neprůchodnost kanalizace, ale také pro-
padající se klenba zakrytého potoka a s tím souvise-
jící vznik propadu vozovky. Silnice v dolní části kvůli 
svému sklonu odvádí vodu při jarním tání a  příva-
lových deštích přímo k základům domů. Upozorni-
li také na  to, že v  ulici, kterou procházejí v  sezóně 
denně až dvě stovky turistů, chybějí odpadkové koše. 
Všechny zmíněné problémy se staly součástí zápisu 
z  jednání a byly předány odboru správy města. Ten 
podnikne v  nejbližší době první kroky k  nápravě 
a odstraňování uvedených nedostatků.  /red./



Kazetový strop byl dokončen
Po sedmi letech byly letos dokončeny práce na obnově polychromovaného ka-
zetového stropu v lodi kostela Nanebevzetí Panny Marie v Krupce. Všech zhruba 
320 kazet včetně krycích lišt, zlacených středových špulek a stříbrných krycích 
hvězdiček bylo v kostele vráceno na své původní místo.
Město Krupka převzalo kulturní památku do  svého vlastnictví v  roce 2016 
od  Římskokatolické farnosti Bohosudov. Od  roku 2017 zde probíhaly práce 
na obnově polychromovaného kazetového stropu. Ten byl v minulosti bohužel 
neodborně přemalován a kvůli havárii kolem roku 2000 byly kazety ze stropu 
sejmuty. Následně byly rozloženy na jednotlivá prkénka a deponovány v kostele, 
kde řadu let čekaly na své využití. 
Jejich postupné restaurování probíha-
lo za finančního přispění Města Krup-
ky, dotačních prostředků Ministerstva 
kultury ČR a podílem dotace z Krajské-
ho úřadu Ústeckého kraje. Každoročně 
bylo restaurátorem, akademickým ma-
lířem Václavem Potůčkem, zrestauro-
váno přibližně 60 kusů polychromova-
ných kazet. 
Ve  středu 26. července letošního roku 
proběhlo slavnostní předání dokonče-
ného díla, kterého se zúčastnili manželé Potůčkovi, zástupce NPÚ Ústí nad La-
bem pan Honys, zástupce společnosti Alpin Mont Servis Dubí paní Adamcová, 
místostarostka Krupky paní Bačová, místostarosta města pan Kadlec a tajemni-
ce městského úřadu paní Krepindlová. 
Velké poděkování patří panu Václavu Potůčkovi, který provedl veškeré restaurá-
torské práce, paní Potůčkové, která mu s pracemi pomáhala, firmě Alpin Mont 
Servis s.r.o. Dubí, která jednotlivé kazety na strop osazovala a všem dalším, kteří 
se na projektu podíleli. 
Impozantní kostel Nanebevzetí Panny Marie je původně z  druhé poloviny 
13. století. První zmínka o farním kostele pochází z roku 1352. Z původní stavby 
se dochoval pouze presbytář. Okolo roku 1484 proběhla zásadní přestavba koste-
la, patrně kvůli požáru, který zasáhl Krupku roku 1479. K původnímu presbytáři 
byla přistavěna mohutná jednolodní stavba s novým polygonálním neodsaze-
ným presbytářem. Bohužel roku 1633 saské oddíly vyplenily a vypálily většinu 
města včetně tohoto kostela. Kostel prošel ještě mnoha změnami, jeho současná 
podoba se datuje kolem roku 1939. 

Dagmar Kaulová, vedoucí oddělení investic

 

Blokové čištění komunikací 
na krupských sídlištích
Od  druhé poloviny září je v  Krupce na  sídlištích naplánované blokové čištění 
komunikací městskou firmou SPORT KRUPKA s.r.o. Blokové čištění je vždy do-
provázeno místní úpravou silničního provozu a  stání na  komunikacích s  pře-
nosným dopravním značením „zákaz zastavení“ s  dodatkovou tabulí s  datem 
a  časem platnosti, které je instalováno v  předstihu minimálně 7 dní. Začátek 
bude stanoven na 8.00 hodin, konec na 14 hodin. Každá ulice bude rozdělena 
na několik úseků, aby majitelé vozidel nemuseli vyklízet najednou celé sídliště.
Efektivnost čištění je závislá na respektování legislativních ustanovení vlastní-
ky vozidel tak, jak to ukládá §19a, §19b zákona č. 13/1997 Sb., o pozemních komu-
nikacích, ve znění pozdějších předpisů.
V rámci blokového čištění bude probíhat čištění přilehlých ploch silniční vege-
tace a chodníků přičemž ten, kdo vozidlo ponechá stát v ploše silniční vegetace, 
dopouští se porušení §27 odst. 1 písm. r) zákona č. 361/2000 Sb., o silničním pro-
vozu, ve znění pozdějších předpisů.
Řidič resp. vlastník vozidla se při nerespektování dopravního značení vysta-
vuje riziku sankcí ze strany městské policie, dále pak riziku odtažení vozidla 
na vlastní náklady.
Veškeré dotazy ohledně blokového čištění vám rádi zodpovíme na těchto kon-
taktech:
ředitel SPORT KRUPKA s.r.o.: adolf.vitu@mukrupka.cz, +420 602 140 895.
vedoucí údržby města: sedlacek@sportkrupka.cz, +420 734 259 708.
Vedení města záleží na zlepšení čistoty města, a proto žádáme majitele vozidel 
o spolupráci při blokovém čištění komunikací.         

Za SPORT KRUPKA s.r.o. Adolf Vítů
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MĚSTSKÁ POLICIE

HASIČI

Alkohol za volantem
V nočních hodinách byli na kamerovém systému spatřeni dva 
muži, kteří byli podle chůze evidentně ovlivněni alkoholem. 
Na  tom by nebylo nic divného, ale když nasedli na  parkovišti 
do zaparkovaného vozidla, tak už byla informována motohlíd-
ka strážníků. Po rozjetí z parkoviště bylo vozidlo s oběma muži 
zastaveno hned o dvě ulice dál. Provedenou dechovou zkouš-
kou byla řidiči naměřena hodnota alkoholu v dechu přesahující 
2 promile. Řidič byl předán k dalším úkonům policistům obvod-
ního oddělení PČR Krupka pro podezření ze spáchání přečinu 
ohrožení pod vlivem návykové látky. 

Krádež batohu z vozidla
V  brzkých ranních hodinách si operátorka kamerového systé-
mu všimla mladíka, který si otevřel dveře u zaparkovaného vo-
zidla a  za  pomoci svítilny v  mobilním telefonu ve  vozidle cosi 
hledal. Po několika minutách z vozidla vystoupil, zabouchl dve-
ře a něco strčil pod vedlejší zaparkované vozidlo. K jeho smůle 
přišel k tomuto vozidlu řidič a odjel s ním. Na zemi byl zřetelně 
vidět batoh a dámská peněženka. To již k místu přijížděla moto-
hlídka strážníků. Ještě před jejich příjezdem batoh i peněženku 
sebral mladík, který tyto věci v  zaparkovaném vozidle odcizil 
a  odcházel s  nimi pryč. Příchozí hlídce strážníků se snažil vy-
světlit, že věci právě našel, avšak záznam kamerového systému 
jej z krádeže usvědčil. 

Matka byla bez zájmu
Kamerovým systémem byly 2 hodiny po půlnoci zjištěny na uli-
ci 2 děti, kdy jedno drželo v ruce mobilní telefon a druhé tan-
covalo. Hlídka na  místě zjistila, že se jedná o  dva sourozence 
ve věku 12 a 14 let. Na dotaz, kde mají rodiče, uvedli, že sem při-
jeli za dědou s mámou a ta je v restauraci. Hlídka s dětmi před 
restauraci zajela a našla jejich matku, u které byla provedena 
dechová zkouška na alkohol s pozitivním výsledkem, naměřeny 
byly téměř 2 promile. Na dotaz hlídky, kde mají děti spát, uved-
la, že ji to nezajímá a vrátila se zpět do restaurace. Od dětí byla 
zjištěna adresa jejich tety, které je hlídka strážníků v místě by-
dliště předala. O chování matky byl vyrozuměn odbor sociálně-
právní ochrany dětí Magistrátu města Teplice. 

Vloupání do domu
Na  operačním středisku MP Krupka bylo přijato telefonické 
oznámení majitele jednoho domu v Krupce, že se mu tam ně-
kdo vloupal a je uvnitř. Motohlídka MP v domě zajistila mladého 
muže, který se kladivem pokoušel rozbít vstupní dveře do bytu. 
Za  použití donucovacích prostředků byl zajištěn a  následně 
předán přivolaným policistům pro podezření ze spáchání trest-
ných činů porušování domovní svobody a pokusu krádeže vlou-
páním. 

Jiří Petrák, velitel

Osvěžující koupel nebyl schopen ukončit sám
Ke konci července vyjížděla na výzvu KOPIS (krajského operač-
ního a  informačního střediska) naše jednotka hasičů dvakrát 
k  srnci, který uvízl v  potoce a  kterého vytáhli, aby mohl zpět 
do hlubiny lesa. Zda čtyřnohého obyvatele lesa k nebezpečné 
koupeli přimělo úmorné horko tohoto léta nebo něco jiného 
není známo, podobně jako to, zda se jednalo v obou případech 
o jednoho milovníka lázní nebo zde máme počátek širší epide-
mie zvířecího chování.

Padaly stromy i sloup
Druhá polovina srpna byla úrodná na vichry z hor a toto počasí 
donutilo naše hasičské jednotky i vícekrát denně vyjíždět k po-
padaným stromům a polámaným větvím, které hrozily pádem 
na silnice nebo chodníky. Silnému větru ovšem někdy chutná 
i  dřevo sloupů, takže bylo nutné zlikvidovat nebezpečí, které 
vzniklo, když jeden takový padl do koruny sousedního stromu. 
Hasiči věc vyřešili rozřezáním sloupu, samozřejmě po dohodě 
s provozovatelem telekomunikačního vedení.

Sršni jako velcí stavitelé
Na výzvu KOPIS vyjeli naši hasiči v polovině srpna k likvidaci srš-
ního hnízda ve štítu rodinného domu pod dolní stanicí lanovky. 
Z  důvodu podezření na  další zdroj tohoto velkého bodavého 
hmyzu pak jednotka provedla průzkum půdních prostor domu, 
kde objevila další hnízdo, tentokrát docela gigantických rozmě-
rů přibližně 1,5 x 1 m. Majiteli doporučila obrátit se na specializo-
vanou desinsekční firmu, což by měla být první volba soukro-
mých majitelů domů a  pozemků v  případě potřeby likvidace 
vos, sršňů a dalších nezvaných návštěvníků. /red/

Ukázka přemalované stropní 
kazety a kazety s původní malbou 
po zrestaurování
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UNESCO

Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém Krušnohoří zapsány na Seznam světového 
dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
HORNÍ PRÁVO V ČESKÝCH ZEMÍCH
Ve  13. století, kdy byla v  Čechách objevena ložiska stříbrných rud v  Jihlavě, potvrdil král 
Václav I. městu Listinu svobod a práv, jejíž součástí bylo i 16 článků označovaných jako „Jura 
montium et montanorum“ upravujících dolování stříbra. Na  základě tohoto staršího práva 
jihlavského z  roku 1249 nechal král Václav II. vypracovat Královské horní právo „Ius regale 
montanorum“. Nový zákoník doplněný o  mincovní reformu byl psán latinsky a  rozdělen 
do 4 svazků. Upravoval podmínky pro dolování a zpracování stříbrné rudy a přesně stanovoval 
podíl krále na těžbě a ražbě stříbra. Zavedl také novou minci Pražský groš a obsahoval pravidla 
bezpečnosti práce v  dolech, předpisy o  výplatě mezd a  délce pracovní doby. Václav II. ho 
vydal v roce 1300 hlavně pro Kutnou Horu, je proto nazýván Kutnohorské horní právo. Tento 
na svou dobu velmi pokrokový kodex byl po dlouhá staletí uplatňován v mnoha zemích světa. 
V Čechách ztratil platnost až v roce 1854, kdy ho nahradil „Obecný horní zákon“ určený pro celé 
Rakousko-Uhersko.

HORNÍ KNIHA
Veškeré záznamy o těžbě cínové rudy, tedy kdo, 
kdy, kde a kolik v Krupce vytěžil, se zapisovaly do 
Horní knihy. Ta krupská, psaná v letech 1512–1533, 
je uložena v duchcovském muzeu (obr. č. 1, 2 a 3). 
V roce 1932 (obr. č. 4) vyšel její částečný přepis (zá-
pisy roku 1530 a úryvky z r. 1512).

V současnosti platí v České republice Zákon č. 44/1988 
Sb., o ochraně a využití nerostného bohatství (horní 
zákon).

Lenka Navrátilová

HORNÍ ŘÁDY V KRUŠNÝCH HORÁCH
Těžba nižších kovů, tedy mědi, cínu, železa a olo-
va, se řídila horními řády, vydávanými vrchnos-
tí. Mezi nejstarší řády patří dva krupské. První, 
stručný horní řád, vydal roku 1462 tehdejší pán na 
Krupce Hanuš II. z Koldic.
Dne 30. března 1487 vydal dočasný majitel krup-
ského panství Arnošt ze Schönburgu podrobný 
horní řád pro Krupku o 62 článcích. Vycházel ze 
saského horního práva a stanovoval celý organi-
zační systém těžby rud. Zmiňuje také ražbu a udr-
žování dědičné štoly Dürrholz, odvodňovací štoly 
pro hlavní důlní díla.
S  rozmachem těžby stříbra v  okolí Jáchymova 
vydal v roce 1518 hrabě Štěpán Šlik Jáchymovský 
horní řád o 106 článcích. Vycházel z horního řádu 
saského Annabergu a v podstatě popíral Královské 
horní právo. Šlikové proto byli roku 1534 nuceni 
uzavřít s králem Ferdinandem I. dohodu, tzv. „na-
rovnání o hory a kovy“. V roce 1548 vydal král pro 
Jáchymov nový horní řád. 
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Obnovené značení na naučné stezce
V měsíci srpnu provedly pracovnice městského úřadu, odboru kancelář starosty, úseku cestovního ruchu, 
obnovu značení na naučné stezce Po stopách horníků. Oba okruhy, zelený i červený, jsou opět zřetelně vy-
značené jak značkami na stromech, tak i na infotabulích, případně na sloupech veřejného osvětlení nebo 

na vhodných objektech (krmelec, zábradlí apod.). Na 
vybraných místech jsou značky plastové. Výchozím 
bodem obou tras je dětské hřiště v  Husitské ulici, 
pokračuje se dále ulicí Horskou, až na lesní cestu, 
která vás dovede na silnici pod štolou Starý Martin. 
Odtud se můžete vydat cestou doprava přes Vísku 
po zelené nebo doleva kolem štoly po červené až na 
rozcestí, kde se dáte po cestě doleva a vystoupáte 
přes revír Preisselberg až na Sedmihůrskou cestu. 
Červená pak vede kolem Komárky ke Goldammero-
vu kříži, pokračuje na Kotelní jezírko, dále ke štole 
Barbora až do revíru Knötel. Na Knötel dojdete i po 
zelené z Vísky. Z Knötlu pak vedou obě trasy souběž-
ně přes Střeleckou stezku zpět do Husitské. Okruhy 
jsou značené obousměrně, je tedy možné se na ně 
kdekoliv napojit. Tip: kdo chodí raději z kopce, může 
vyjet na Komárku lanovkou a z Komárky sejít dolů 
po červené.

Lenka Navrátilová,
odbor kancelář starosty, cestovní ruch
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Speciální rubrika, která nabízí v každém vydání rozhovor s krupským občanem, který se například podílí na rozvoji našeho města 
či svými aktivitami propaguje Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu se můžete zapojit i vy, naši čtenáři. Pokud máte tip na 
občana, se kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontaktovat na e-mailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my 
se ho pokusíme oslovit.

Starosta Jan Kuzma:         

„Město se dá vést i slušným způsobem.“ 
V listopadu loňského roku se stal jedním z nejsledovanějších mužů Krupky. Jan Kuzma (ANO) byl zvolen novým starostou města a od té 
doby vede třináctitisícové město na úpatí Krušných hor. Jak vnímá své téměř roční působení v čele radnice? „Celé to období bylo poměrně 
hektické, ale myslím, že se nám toho povedlo opravdu hodně,“ říká s úsměvem muž, který bezpochyby změnil politickou kulturu na krup-
ské radnici. 
Pane starosto, co konkrétně se tedy vám a vaší koalici v prvním roce „vlády“ povedlo?
Po mnoha letech konečně dochází k digitalizaci našeho úřadu, za což bych rád po-
děkoval nové tajemnici Věře Krepindlové, která na tom má velkou zásluhu. S tím 
souvisí i možnost občanů platit různé poplatky, ale třeba i lístek na lanovou drá-
hu, platební kartou. Ve 21. století je to potřeba. Dále se nám podařilo personálně 
posílit kulturní středisko města, a  ačkoliv finanční situace není zrovna růžová, 
snažíme se hodně investovat. Jen namátkou bych zmínil, že jsme na jaře zahájili 
revitalizaci bývalé plovárny a dále jsme investovali 31,5 milionů korun do MŠ Slu-
níčko a dalších 5,2 milionu do výstavby školní jídelny v ZŠ Teplická, budova Ham-
ry. Proběhlo také zajištění skalního masivu známého jako „mrtvý kámen“, oprava 
komunikací a výstavba nových chodníků pro občany. Došlo k rekonstrukci psího 
výběhu v parku Herty Lindnerové, s využitím evropských fondů jsme nakoupili 
nové vozy pro pečovatelskou službu a podporujeme i naše sportovce, mezi které 
jsme rozdělili 2,7 milionu korun. 

To jsou za necelý rok práce velmi slušné výsledky. Něco se ale jistě také nepovedlo, že?
Nejvíce mě mrzí dvě věci. Zaprvé krok vedení České pošty, která se i přes několik 
jednání a slibů nakonec rozhodla uzavřít jednu z poboček v našem městě. A za-
druhé zamítnutí dotace k položení nového umělého povrchu fotbalového 
hřiště ze strany Národní sportovní agentury (NSA). Žádost ovšem 
podáme znovu a věřím, že se nám projekt podaří realizovat v příš-
tím roce. Stejně tak bychom chtěli v  následujícím roce spustit 
tzv. participativní rozpočet. Chceme, aby se i naši občané mohli 
podílet na  rozvoji města, což je v  dnešní době všude ve  světě 
standard. 

Pojďme si trochu přiblížit jeden ze zmíněných velkých projek-
tů: v  březnu město zahájilo dlouho očekávanou rekonstrukci 
bývalé městské plovárny. Jde zatím vše podle plánu?
Ano, zatím vše probíhá přesně tak, jak má. Na jaře příštího roku 
by měla být stavba dokončena. Co se týče financování, náklady jsou 
vyčísleny na téměř 28 milionů korun, ale až 23 milionů můžeme 
získat z  dotace ministerstva financí. Město se tak na  pro-
jektu bude podílet zhruba 5 miliony. Vím, že se názo-
ry na revitalizaci tohoto prostoru mezi občany 
různí, ale za  mě je podstatné, že budeme 
mít zase o kousek hezčí město. 

Jak to vypadá s  dalším velkým pro-
jektem, o  kterém se v  Krupce hodně 
mluví – rekonstrukcí bývalého kina? 
Můžete prozradit, jak město plánu-
je v tomto projektu pokračovat?
Ačkoli se možná zdá, že se jedná 
o  těžkou otázku, není tomu tak. 
Já osobně bych v  tomto místě 
rád zachoval letní kino, u které-
ho jsou široké možnosti využi-
tí – ať už se jedná o  promítání 
filmů, koncerty, divadelní před-
stavení a  podobně. Ideální ale 
bude, když si o budoucí podobě 
kina rozhodnou občané. I  pro-
to jsme před časem na  všech 
našich informačních kanálech 
spustili anketu, kde jsme se lidí 
ptali na jejich názor. S výsledky 
této ankety budeme pracovat 

a máme v plánu i nadále zapojovat občany do rozhodnutí o tom, co nakonec v bu-
dově kina bude. Nejprve ale chceme zpracovat koncepci rozvoje města. To je nyní 
naše priorita. 

Do dění ve městě se v poslední době snažíte zapojit i soukromé podniky, které v Krupce 
působí. Vedení města mělo již několik schůzek se zástupci místních firem. Co tím sle-
dujete a přinesly už tyto schůzky nějaké výsledky?
Vnímám to tak, že jsme společně v jednom městě, a proto mi přijde ideální spo-
lupracovat a  vycházet jako dobří sousedé. Spolupráce je sice teprve na  začátku, 
ale už teď je vidět velká snaha některých podniků pomáhat. Rád bych v  tomto 
směru zmínil například finanční příspěvky firem pro letošní Sportovní hry mlá-
deže, za které jsme dětem mohli pořídit opravdu parádní věcné ceny. Za vzor bych 
jmenoval společnost Knauf Insulation, jejíž ředitel Jan Brázda pomáhá našemu 
městu již několik let. 

Během letošního roku došlo i k významným personálním změnám na městském úřa-
dě či v městských organizacích. Radnice má novou tajemnici, ředitele SPORT Krupka 
s.r.o. a také nového ředitele ZUŠky… Jak se vám tyto změny osvědčily?
Ano, to je pravda. Za sebe mohu říci, že všechny tyto změny byly krokem vpřed. 

Stačí se podívat na organizaci SPORT Krupka, která se stará o sportovní za-
řízení v majetku města, údržbu města a také o lanovou dráhu na Komáří 

vížku. Její fungování se výrazně zlepšilo a výsledky jsou v našem městě 
vidět každý den. 

Jaké jsou další vize města? Co konkrétně plánujete do budoucna?
Jak už jsem zmínil, chceme zpracovat koncepci rozvoje města. 
A  dále máme připraveny větší i  menší projekty. Z  významnějších 
akcí bych jmenoval například revitalizaci Kalvárie či rekonstrukci 

Mariánského náměstí. Na obě tyto akce bychom rádi čerpali dotační 
prostředky. V plánu máme také výstavbu nového vodovodu do Fojto-

vic, který už je opravdu potřeba. V tomto případě ale budeme nejspíše 
muset čerpat peníze z vlastních zdrojů. Počítáme i s dalšími menšími 

projekty, o kterých budeme občany samozřejmě včas informovat 
na  všech našich kanálech. Právě transparentnost tady 

v  posledních letech chyběla, a  to chceme změnit. 
I proto se rád s lidmi scházím „na kávě u Berušky“ 

a poslouchám jejich náměty a připomínky k cho-
du města. 

Byla právě větší transparentnost pomyslným 
„hnacím motorem“, který vás přivedl k politice?
Jednoznačně. Politika mě nikdy moc nezají-
mala, ale když jsem viděl, jakým způsobem 
vedla naše město předchozí koalice, rozhodl 
jsem se ke  své kandidatuře. Věřím totiž, že 
se město dá vést i slušným způsobem - bez 
osobního prospěchu, urážek a  vulgarit. 
A hlavně ku prospěchu všech, a ne jen pro 
pár vyvolených. 

Vím o vás, že máte diář doslova napěcho-
vaný k  prasknutí. Zbývá vám při tolika 
pracovních povinnostech i čas na rodinu 
a koníčky? 
Svůj volný čas rád trávím především 
s rodinou. Mohu ale prozradit, že když 
ho zbyde trochu více, rád se projedu 
na kole nebo na motorce.  /red/
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KONCERT 
POŘÁDÁ

Vstupné 
dobrovolné
Začátek koncertu je
v 18 hodin

KONCERT SE KONÁ
VE SPOLUPRÁCI
S ŘKF BOHOSUDOV
A ZA FINANČNÍ PODPORY
MĚSTA KRUPKY.

Srdečně Vás zveme na slavnostní koncert

k 30. výročí
obnovení činnosti Biskupského gymnázia

v Bazilice Panny Marie Sedmibolestné
v Krupce-Bohosudově

v bazilice15. 9. 2023

Mozart

Zazní Missa C dur – 
Korunovační,  W. A. Mozarta,

v podání Českých symfonických sólistů,

Českých komorních pěvců,

Bohosudovského sboru

a sólistů z pražských operních domů

VARHANY Václav Krahulík

DIRIGENT Miloš Bok
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Peníze navíc  
se můžou hodit! 
Staňte se obchodním zástupcem Providentu.

Zní to dobře? Zjistěte víc! 

kariera.provident.cz
kariera@provident.cz

1. Flexibilní pracovní doba.

2. Příspěvek na dopravu.

3. Provize vyplácena každý čtvrtek.

4. Vlastní klientela hned od začátku.

PROVI_10128644_HR print_210x148_V01.indd   1 15.06.2023   11:05

FOTOVOLTAICKÉ
ELEKTRÁRNY

pro rodinné domy, průmyslové objekty

prodej

montáž

dOTACE

servis   www.milanvanis.cz      +420 603 238 197

na trhuod roku2008

• • • • •

• • • • •

JÓGA 
S BLANKOU A JANOU
Každé úterý od 12. září od 17 hodin.

Biskupské gymnázium Bohosudov.

Info: 736 760 311

ZDE MŮŽE BÝT VÁŠ INZERÁT   •  katerina.osvaldova@mukrupka.cz  •  +420 417 803 130

Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 
Green Shell - typu Araukana 
a Dark Shell - typu Maranska, 

cena od 259 Kč/ks     
Prodej: 30. 9., 21. 10. a 4. 11. 2023
Krupka - Mírové náměstí - 12.30 hod.

Výkup králičích kožek
– cena dle poptávky, 

doprava 189 Kč za celý nákup,
doporučujeme objednávat! 
Info: Po-Pá 9.00-16.00 hod,

tel.: 601 576 270, 728 605 840 
www.drubezcervenyhradek.cz
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Prodejna 
TRIO HAVEL s.r.o.

Otevírací doba ve všední dny 7:00-17:00
www.trio-havel.cz

Novosedlická 998/12, Teplice

Bílé oděvy 
skladem! 
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HISTORICKÉ OKÉNKO

Proslavili se u nás
i ve světě VIII. díl
V této rubrice představujeme významné historické osobnos-
ti našeho města, které díky svému počínání, objevu nebo prá-
ci, proslavily nejen sebe, ale celou Krupku.  

Reginald Czermack (1847–1929),
hasičský činitel, továrník, mecenáš,
sběratel a alpinista
Narodil se 4. března 1847 v Praze. Do Teplic se přistěhoval roku 1867. V le-
tech 1875–1880 působil jako velitel teplického hasičského sboru, stal se 
spoluzakladatelem župní struktury a  vůdčí osobností teplicko-bílinské 
župy. Krupka mu udělila čestné členství v  hasičském sboru. Podílel se 
na vytvoření Ústřední zemské jednoty království českého, kde pracoval jako 
jednatel a místopředseda. V roce 1889 byl zvolen prezidentem nově vznik-
lého Celorakouského hasičského svazu. Položil základy samaritánského 
hnutí v  Rakousku-Uhersku, díky němu se tak dobrovolní hasiči věnovali 
i poskytování první pomoci. V roce 1877 založil se společníkem firmu Czer-
mack-Mühlstein, závod na  výrobu hasicích přístrojů a  čerpadel. Továrnu 
dále rozšiřoval o výrobu hadic, sanitárních vozů a hasičských prostředků. 
Při továrně působil i hasičský sbor, jehož členové pomáhali hasit i velký po-
žár Krupky v roce 1904 pomocí dvou parních stříkaček vlastní výroby. Mimo 
hasičskou službu byl činný také v Rakouském červeném kříži. Jméno Regi-
nalda Czermacka najdeme v mnoha zakládajících listinách různých spol-

ZÁŘÍ 2023

Vila Heinrichovo zátiší 

ků. Jako předseda Horského spolku rozvíjel turismus v  Krušných horách 
a Českém Středohoří. Jako vášnivý alpinista a horolezec založil Teplickou 
sekci Německého a rakouského alpského spolku. Jako sběratel starožitnos-
tí a  spoluzakladatel teplické Muzejní společnosti se významně zasloužil 
o fungování a obohacení sbírek muzea v Teplicích. Po odchodu do důchodu 
se i  s  rodinou odstěhoval do  Vídně, ale po  I. světové válce se na  Teplicko 
vrátil. Roku 1818 koupil zámeček v Krupce na Libušíně, známý pod názvem 
Heinrichovo zátiší. V Krupce žil až do roku 1927. O dva roky později zemřel 
v Teplicích na srdeční slabost. Reginald Czermack byl výjimečnou osobnos-
tí evropského významu, za svou činnost mu byla udělena celá řada medailí, 
vyznamenání a řádů. Na budově jeho vily v Krupce, kde je od roku 1953 dět-
ský domov, mu členové hasičských sborů z Krupky, Teplic a Rakouska v roce 
2008 odhalili pamětní desku.
Roku 2020 vydal Ústecký kraj o  Reginaldu Czermackovi knihu. Autorkou pub-
likace je Pavlína Boušková. Pro zájemce je kniha k dostání na městském úřadě 
v Krupce zdarma.

Lenka Navrátilová

Reginald Czermack

Ruční jednopístová stříkačka firmy Czermack z r. 1890 
(Hasičské muzeum Krupka)

Pamětní deska na budově dětského domova v Krupce
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BLAHOPŘÁNÍ

VZPOMÍNKA

 Dne 14. srpna 2023 
uplynuly dva roky 
od chvíle, kdy nás 

navždy opustil můj 
manžel pan 

František Carda.
Děkujeme všem 

za tichou vzpomínku. 
S láskou vzpomíná 

manželka Jaroslava 
a děti František, Jana 

a Jitka s rodinami.

Dne 25. 8. 2023 tomu 
bylo už 15 let, kdy 

nás navždy opustil 
náš tatínek

Áda Vítů z Krupky.
Kdo jste ho znali, 

věnujte mu tichou 
vzpomínku. S láskou 
vzpomínají synové 
Milan, Áda a Vašek 

s rodinami a švagrová 
Maruška.

Někdy bychom si přáli 
mít křídla, vyletět 

do nebe a obejmout 
toho, kdo nám tady 

tolik chybí…
Dne 7. září 2023 by 

oslavila 95. narozeniny 
naše maminka, 

babička, prababička 
a praprababička, paní 

Růžena Opltová. 
S láskou vzpomínají 

dcera Jana s rodinou, 
syn Jiří s rodinou 
a vnučka Iveta 

s rodinou. 

Dne 16. září 2023 
uplyne osm let, co 

nás navždy opustila 
naše milovaná 

maminka, sestra, 
babička, prababička 
a kamarádka, paní 

Jitka Šedivá. S úctou 
a velkou láskou 

vzpomíná syn Luboš 
s rodinou, sestra 

Jarmila s rodinou, vnuk 
Petr s rodinou, vnučka 

Nikola s rodinou 
a ostatní příbuzní 

a známí.

 S velkou bolestí a vzpomínkou 
v srdci oznamujeme, že 5. září 
2023 to budou tři roky, co nás 

navždy opustil pan Václav 
Lodl. S hlubokou úctou a láskou 

stále vzpomínají manželka 
Eliška, syn Václav a dcera 

Radka s rodinami. 

Vzpomeňte společně s námi 
na paní Soňu Bernáškovou 
a pana Herberta Bernáška. 

Moc nám chybíte.
Soňa a Jitka

Dne 5. září 2023 by oslavil 
77. narozeniny pan Václav 
Ornst a 21. září 2023 tomu 

budou 3 roky, co nás navždy 
opustil. Děkujeme všem 

za tichou vzpomínku. Manželka, 
děti, vnoučata, sestry a ostatní 

příbuzní.

V  červenci oslavila krásné 80. narozeniny 
paní Anna Malinová, dlouholetá vychovatel-
ka v  družině v  Unčíně. K  tomuto životnímu 
výročí jí přišli poblahopřát starosta měs-
ta Jan Kuzma a  ředitel společnosti SPORT 
KRUPKA, s.r.o. Adolf Vítů.

Senioři v Chřibské 
Tak jako každý rok, tak i letos byl na konci červen-
ce uskutečněn týdenní pobytový zájezd pro seni-
ory v rekreačním středisku Sport Krupka v Chřib-
ské. Trochu nás zklamalo chladnější počasí, ale 
i sluníčko nás trochu zahřálo. Někteří senioři si 
hojně užívali možnost koupání v  bazénu, pro-
cházek a výletů ve městě Chřibská a Varnsdorfu, 
jen sucho nepřálo houbařům. Během pobytu nás 
také tradičně navštívila delegace zástupců  MÚ 
s panem starostou Kuzmou. Při bohatém pohoš-
tění jsme si společně popovídali a probrali různé 
zajímavosti a novinky o našem městě. Děkujeme 
také novému kuchaři a kuchařce za výborné jíd-
lo. Spokojenost byla i s ubytováním a příjemným 
prostředím a  tak se těšíme zase na  příští rok.
 Účastníci zájezdu 

Vážení občané, 
zástupci města by rádi, podobně jako v minulosti, vítali nové občánky a gratulovali seniorům 
k významným kulatým životním jubileím.
Zákon na ochranu osobních údajů (GDPR) nám bohužel neumožňuje, abychom sami nové 
občánky nebo seniory s významným životním jubileem vyhledávali v databázi obyvatelstva 
města. Pokud by vás potěšila gratulace ze strany vedení města nebo máte zájem o přivítání 
nového občánka, je nezbytné, abyste nám o tom dali sami z vlastní vůle vědět. 
Na  žádost zajišťuje odbor organizační a  vnitřních věcí také obřad zlaté nebo diamantové 
svatby.
Všechny uvedené záležitosti vyřizuje s  občany města na  matrice paní Radka Přívorová, 
tel.: 417 803 109, e-mail: radka.privorova@mukrupka.cz.

Diamantová svatba
V  sobotu 15. čer-
vence oslavil man-
želský pár Gudrun 
a  Václav Čermáko-
vi z  Nových Mod-
lan diamantovou 
svatbu. Během ob-
řadu na  zahradě 
rodinného domu 
za  přítomnosti vel-
ké rodiny a přátel, si 
vzájemně před od-
dávající Miloslavou 
Bačovou potvrdili 
své „ano“, které si 
dali před šedesáti 
lety. Z  rukou paní matrikářky Radky Přívorové pak 
převzali snubní prsteny, které si vyměnili, a podepsa-
li se do pamětní knihy. Za město jim byla předána 
kytice a věcný dar.
Do  dalších let společného života přejeme oběma 
spoustu pohody, pevného zdraví a  radost ze všech 
dětí, vnoučat a pravnoučat.  /red./



9

Co čas vzal aneb Co v Krupce bylo a už není  

Socha ukřižovaného Ježíše
na náměstí v Bohosudově
Původní pomník se sochou ukřižovaného Je-
žíše Krista byl v  Bohosudově na Horním nebo 
také Kostelním náměstí umístěn v  18. století 
(obr. 1, 2, 3, 4, 5). Symbolizoval vznik poutí, který 
spadá až do 15. století k bitvě Na Běhání u Ústí 
nad Labem, odkud prchalo poražené křižácké 
vojsko. V  prostoru dnešního centra města byli 
rytíři dopadeni a pobiti husitskými válečníky. 
K uctění památky padlých křižáků začali jejich 
krajané ze saské Lužice vždy v červenci pořádat 
do Bohosudova pouť, zakončenou mší v kostele, 
dnešní  bazilice Panny Marie Sedmibolestné. 
Pomník se sochou ukřižovaného Ježíše byl zlik-
vidován roku 1953, kdy převzala areál zrušeného 
biskupského gymnázia Československá armá-

da, nahradil ho rozcestník se směrovkami (obr. 
6). Současný dřevěný kříž (obr. 8), připomínající 
obnovení poutní tradice, byl na náměstí odha-
len přesně před 30 lety v roce 1993 (obr. 7). 

Lenka Navrátilová

_drone4you.cz_krupka_oficialni 2 krupka_oficialni 

Krupka očima sociálních sítíINSTAGRAM
Chceš zde svou fotku? Taguj nás na facebooku a instagramu: #krupkazije

ZÁŘÍ 2023
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K  velkým změnám došlo před letošní sezonou 
v  FK Krupka. Ve  funkci předsedy klubu skončil 
po mnoha letech Karel Rouček, kterého nahradil 
Radek Jankura. Ten má dlouholeté zkušenosti 
s trenérskou činností a to zejména u dětí a mlá-
deže. 
„Rád bych panu Roučkovi poděkoval za  jeho 
dlouholetou práci pro fotbal v  Krupce,“ sdělil 
nový předseda klubu a  odtajnil, jakým směrem 
se nyní bude fotbal v Krupce ubírat. „Nejvíce úsi-
lí chceme věnovat dětem a mládeži. Právě proto 
jsme do  Krupky přivedli kvalitní trenéry do  na-
šich mládežnických kategorií,“ vysvětlil. 
Šéftrenérem mládeže a  zároveň trenérem star-
ších žáků se stal Radek Prchal, držitel fotbalové 

NEDĚLE 17. 9. 2023  13:00 – 17:00 

MĚSTSKÝ STADION KRUPKA

#krupkazijesportem

Atletika, plavání, fotbal, florbal, stolní tenis, modeláři a další!

Kluby, které v Krupce  nabízejí sportování pro mládež, budou prezentovat své aktivity. 

Nabízíme jedinečnou příležitost pro děti vybrat si z pestré nabídky sportů a kroužků 

v Krupce a vyzkoušet si, jaký sport nebo aktivita by je mohla bavit.

Nová atletika a nová 
koncepce sportu
Ahoj, my jsme MAGA. Co je to MAGA? Make Athletic 
Great Again (Uděláme atletiku opět skvělou).
V našem pojetí se ovšem nejedná pouze o atletiku, 
ale o jakýkoliv sport, neboť atletem není pouze bě-
žec, vrhač či skokan. Atlet je člověk ctící sportovní 
zásady, který se slušně chová a nezáleží, jestli střílí 
góly, sjíždí svahy, šlape do pedálů nebo se pere v rin-
gu. V našem klubu naleznete citlivý přístup k dětem. 
Všichni naši trenéři mají pedagogické zkušenosti, 
a proto vědí, že s dítětem nelze jednat jako s dospě-
lým. Dbáme především na zdraví dětí, než se u nás 
mladí sportovci začnou věnovat skutečné atletice, 
srovnáme jim posturu, pánev, páteř, kyčle a kotníky. 
Především proto, protože sport nekončí v 15 letech. 
Naším cílem je vychovat slušné, čestné lidi. S úctou 
k ostatním i k sobě samým. Vypěstovat v nich lásku 
k pohybu, aby i ve 40-50 letech měli chuť a hlavně 
byli schopni si jít ještě zaběhat, nebo jinak zaspor-
tovat. 
Pokud by se další kluby zhlédly v  naší myšlence, 
mají naší podporu i pomoc.
Protože my jsme MAGA!
Najdete nás na FB, IG a www.maga-atletika.cz

Petr Částek

Krupský festival sportu 
chce opět motivovat 
děti k pravidelnému 
pohybu
V loňském roce se konal první ročník akce Krupský 
festival sportu a podařil se. Více jak 40 dětí si v rám-
ci absolvování úkolů na  jednotlivých stanovištích 
vyzkoušelo různé druhy sportů, pohybových aktivit 
a také znalostí základních pojmů turistiky. 
„Ihned nám bylo jasné, že bychom z  této události 
chtěli udělat tradici a  pravidelně tak získávat pro 
sportování v Krupce další šikovné sporťáky,“ hodno-
tí loňskou akci jeden z pořadatelů Tomáš Syryčan-
ský a  dodává: „Děti opět dostanou mapku areálu 
Městského stadionu v  Krupce a  musí si vyzkoušet 
všechna stanoviště, kde získávají za  účast razítka. 
S kompletní sestavou razítek si v cíli vylosují spor-
tovní odměnu, a pokud se jim nějaký sport líbil, mo-
hou si obratem domluvit návštěvu tréninku.“
Letošní ročník se bude konat v neděli 17. 9. od 13:00 
do  17:00 opět v  prostorách areálu městského sta-
dionu a  účast přislíbilo již 12 klubů, které nabízejí 
a provozují své aktivity v Krupce. 

FK Krupka jde do sezony s novým předsedou a změnami v kádru

Pohár Prague Open 
Karate Cup 2023
Dne 17. 6. 2023 proběhl 28. ročník poháru Prague 
Open Karate Cup 2023 a pohár nadějí v Kobylisích. 
V Prague Open byl úspěšný Štěpán Hrbek, v katách 
vybojoval 1. a 2. místo. Stejně tak i v poháru nadějí 
kata 1. místo a Kihon 1. místo. Trenér Milan Bruch, 
byl též úspěšný a vybojoval si 2. místo v katách.

Oddíl karate Krupka

A licence se zkušenostmi z FK Teplice. Klub an-
gažoval také dva mladé trenéry, kteří se budou 
věnovat dětem. „Všechny naše trenéry chceme 
nadále vzdělávat. Cílem je zlepšit práci s  mlá-
deží tak, abychom nejen rozvíjeli sportovní do-
vednosti dětí, ale také jim pomáhali pochopit 
smysl fair-play, týmové spolupráce a  podobně,“ 
podotkl nový předseda. FK Krupka zároveň roz-
jel spolupráci s bývalým prvoligovým fotbalistou 
Teplic Tomášem Vondráškem, který na stadionu 
v Krupce pořádá individuální tréninky pro děti. 
K obměně ovšem nedošlo jen u mládeže, ale také 
v kádru A týmu dospělých. I proto oddíl nevyhla-
šuje žádné přehnané ambice. „Vzhledem k velké 
obměně kádru v letošním roce nečekáme žádné 

velké úspěchy. Naším cílem bude krajský přebor, 
který v současnosti áčko hraje, především udržet. 
Současný hráčský kádr i trenérský tým mají naši 
plnou důvěru,“ doplnil Jankura.
Fotbal v Krupce má velkou tradici, a proto nový 
předseda žádá rodiče dětí, aby se na stadion při-
šli podívat a vyzkoušeli si tréninky. „Nechte děti 
rozhodnout, zda se jim u nás líbí,“ dodal.  /red/
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Reprezentační soustředění
4.–9. 7. 2023 v Letovicích
Sedm juniorů z RMK Krupka – Václav Venitz, Andrej a Ota Železných, Petr a Vik-
tor Šicovi, Daniel a Rosálka Pavkovi, se zúčastnilo na začátku prázdnin repre-
zentačního soustředění v raketovém modelářství v Letovicích, kde se připravo-
vali na světové poháry, které budou v 2. pololetí roku 2023. Vyráběli raketoplány, 
padáky, rakety, házedla a elektry, trénovali jízdu s RC auty a lety s RC elektrami. 
S dětmi na soustředění byli trenéři mládeže Pavel Broný, Bedřich Pavka, Věra 
Pavková a Zdeněk Kolář, pomáhali rodiče Petr Šic a Václav Venitz. Na světové 
poháry a MČR v září a v říjnu se junioři připravili. Na začátku září se musí vše 
doladit a pak již znovu na soutěže!!! Věra Pavková

Modelářská škola v RMK Krupka
Raketomodelářský klub Krupka p.s. pořádal již 25. ročník Modelářské školy 
za pomoci grantu z KNAUF INSULATION, spol. s r. o. Od října 2022 do června 
2023 pro žáky a  žákyně z  1.–5. třídy. Modelářské školy se zúčastnilo 16 tříd ze 
základních škol v Krupce a 4 třídy ze ZŠ Chabařovice, Modelářské školičky (pro 
děti z mateřské školky) se zúčastnilo 8 tříd z Krupky. Celkem se bohatého progra-
mu zúčastnilo více než 500 dětí. V červenci 2023 v rámci příměstského tábora 
pro ZŠ a DDM Chabařovice RMK Krupka připravil rovněž Modelářskou školu pro 
21 dětí a další Modelářská škola pro proběhla na táboře na Slapech pro 54 dětí 
z Teplic, Chabařovic, Poděbrad a okolí. Modelářská škola děti velmi bavila a dou-
fáme, že tomu tak bude i v příštích letech. Tento program může fungovat díky 
KNAUF INSULATION, spol. s r. o., za což děkujeme. Věra Pavková

Sportu zdar,
aneb Se Sokolem do života
Ve školním roce 2022/2023 se MŠ Sluníčko opět zapojila do projektu „Se Soko-
lem do života“, který byl na konci června úspěšně ukončen. Paní učitelky získaly 
nové materiály a metody pro práci s dětmi, které mohou zařazovat do vzdělá-
vání během celého roku. Nejzábavnější pro děti jsou vždy netradiční pohybové 
aktivity, které procvičují jejich dovednosti. Po zvládnutí cviků si děti vyzkoušely 
sebehodnocení nalepením samolepky do svého sešitu. Za splnění 7. ročníku byly 
sokolíkem Pepíkem odměněny diplomem, medailí a  látkovým vakem, který si 
odnesly domů. Všichni se společně těšíme na další ročník, který odstartujeme 
v novém školním roce 2023/2024.

Paní učitelky ze třídy Kytiček

Mějte se, prázdniny!
Prázdniny nám rychle utekly, ale i tak jsme si je v Želváčku užili. S dětmi jsme 
je trávili hlavně hraním našich oblíbených her – naučili jsme se i nějaké nové, 
vyráběním a jinými zábavnými aktivitami. Proběhla i beseda na aktuální téma 
bezpečnosti v ulicích, komunikace s cizími lidmi a obrany proti únosu. Pracov-
nice dětem v srpnu připravily dva týdny na téma oblíbeného kouzelnického svě-
ta Harryho Pottera, během kterých si mohly děti vyrobit vlastní kouzelnickou 
hůlku, lektvar nebo kolejní kravatu, ale také si zahrát vlastní verzi famfrpálu. 
Děti byly hned na začátku rozděleny do jednotlivých kolejí, pro svou kolej sbíraly 
body a členové vítězné koleje pak obdrželi odměnu ve formě balíčku se sladko-
stmi a  pohár. Závěrem těchto 
dvou týdnů měly děti možnost 
zúčastnit se výletu na  výstavu 
Harryho Pottera v  teplickém 
muzeu, který si velmi užily 
a odcházely s novými zážitky. 
Prázdninám už ale odzvonilo 
a začal nám nový školní rok. Pro 
některé z našich dětí bude nový 
školní rok znamenat mnoho 
změn, jako nástup na  střední 
školu, postup na druhý stupeň 
nebo nástup do  první třídy. 
S těmito změnami se jim v Želváčku snažíme pomoci vyrovnat, protože pro děti 
to často znamená nové povinnosti a stres, se kterým si neví samy rady. Pracovni-
ce v Želváčku jsou tu tak vždy pro ně, aby je vyslechly a poradily, jak nejlépe umí, 
případně jim doporučily odborníka, na  kterého by se mohly obrátit. V  NZDM 
jsme tu ale také proto, aby se děti mohly, i během školního roku a s ním spo-
jenými povinnostmi, odreagovat a zahrát si nějakou hru, něco vyrobit nebo jen 
strávit čas s  kamarády v  bezpečném prostředí. Dětem tak poskytujeme nejen 
pomoc v náročných životních situacích, ale i možnost, jak trávit svůj volný čas 
bezpečně. NZDM Želváček je tak pro ně místem jistoty a pohody, které potřebují 
a za které jsou vděčné. Doufejme, že tu pro ně bude moci být tato služba ještě 
spoustu let. Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež

Želváček Barbora Beštová, sociální pracovnice
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MOBILNÍ
ROZHLAS

Nenechte si ujít: #krupkazije

16. 9.  
Krupská smyčka
Pochod hornickou krajinou
Start a cíl na krupském stadionu
Podrobný program uvnitř vydání
Startovné dospělí 20 Kč, děti 10 Kč

19. 9. od 19 hodin 
Královny
Divadelní představení
Léto s divadlem v Krupce 2023
KC Olympie Krupka
Vstupné zdarma

29. 9. od 17 hodin 
Den seniorů
MC Koloseum
Vstupné zdarma
pro občany Krupky starší 60 let

9.–10. 9. 

Mariánské
poutní slavnosti
Vstupné zdarma


